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استقلال

مصاحبه

سوژه روز

واکنش

بهرام افشارزاده از ابتداي فصل مخالف 
حضور جاس��م كرار در استقلال بود و اخيرا 
ك��ه اين بازيكن عراقي باش��گاه را تهديد به 
ش��كايت به فيفا كرد، افشارزاده به صراحت 
از اخ��راج قطعي كرار خبر داد. در حالي كه 
طرفين براي نحوه جدايي در حال بررس��ي 
مساله هس��تند، اين احتمال مطرح مي شود 
كه درخواس��ت كرار براي دريافت مطالبات 
فصل گذش��ته اش و هزينه اي كه جدايي او 
روي دس��ت اس��تقلالي ها خواهد گذاشت، 
مس��وولان اين باش��گاه را براي حفظ كرار 
متقاعد كن��د. چنانكه حتي در صحبت هاي 
جس��ته و گريخته اي كه از افشارزاده منتشر 
مي ش��ود، او مدعي ش��ده بود ك��ه اگر كرار 
بخواه��د بمان��د، باي��د ش��رايط جديدي را 
بپذي��رد. ب��ه همين خاطر به نظر مي رس��د 
شايد اس��تقلالي ها مي  خواهند راه  فرارهايي 
را براي تغيير موضع خود در مقابل ماجراي 
كرار باز بگذارند. هرچند كه بهرام افشارزاده 
در آخري��ن مصاحبه خود تأكيد داش��ته كه 
همچن��ان نظرش درباره ك��رار همان اخراج 
است. سرپرس��ت باشگاه استقلال در همين 

راستا درباره جلسه اي كه با مديربرنامه هاي 
كرار داش��ته، اينطور توضيح مي دهد: »اين 
جلس��ه نتيجه خاصي نداش��ت و من حرفم 
در مورد كرار همان جدايي است و اصلا هم 
تصميم من در مورد اين بازيكن تغيير نكرده 
است. تا ۴۸ ساعت آينده وضعيت او روشن 
مي ش��ود و قطعا از جمع ما جدا خواهد شد. 
اينقدر اين كرار را بزرگ نكنيم و اين اشتباه 
از س��وي همه ما بوده كه اينقدر به بحث او 

مي پردازيم.«
او در پاس��خ ب��ه اين س��وال كه جاي 
ك��رار بازيكن گرفته مي ش��ود يا خير تأكيد 
مي كن��د: »قطعا يك بازيك��ن مي گيريم اما 
هنوز مظلومي درخواستي از باشگاه نداشته 
اس��ت.« افش��ارزاده در همين راستا اسامي 
ورودي و خروجي كه براي استقلال نام برده 
ش��ده را تكذيب مي كند: »من همه اسامي 
منتش��ر ش��ده به عن��وان ورودي و خروجي 
اس��تقلال را تكذيب مي كنم چون مظلومي 
اصلا ليس��تي به ما نداده اس��ت و همه اين 

حرف ها گمانه زني است.«
بهرام افش��ارزاده درباره جلس��ه اي كه 
بين مديران تيم هاي فوتبال درباره وضعيت 
داوري برگزار شده و اينكه گفته مي شود اين 
جلسه به گله گذاري گذشته، تأكيد مي كند: 
»ن��ه بحث گلايه اي نب��ود. به نظر من كاش 
برخ��ي داوران هم در اين جلس��ه بودند تا 
حرف هاي مديران را مي شنيدند و خودشان 
هم اگر حرفي داشتند مي گفتند. به هر حال 
آنها هم از طرف مديران و مردم تحت فشار 
هس��تند. من خودم معتقدم اين همه فشار 
هر داوري را تح��ت تاثير قرار مي دهد. داور 

بايد به خودباوري برسد.«

معاون باش��گاه استقلال از مسووليت نقل 
و انتقالات اين باش��گاه استعفا كرد. البته علي 
نظري جويب��اري پي��ش از اين ه��م بارها و به 
دلايل مختلف از سمت خود كناره گيري كرده 
بود اما بعد خيلي زود به اين س��مت بازگشت. 
اين ب��ار هم بعد از صحبت هاي��ي كه در مورد 
وج��ود بندهاي��ي در ق��رارداد بازيكنان مطرح 
ش��ده، او تصميم گرفته كه از مس��ووليتش در 
حوزه نقل و انتقالات استعفا دهد. گفته مي شد 
مس��وولان نقل و انتقالات بندهايي در قرارداد 
بازيكن��ان گنجانده ان��د كه مبلغ ق��رارداد آنها 
را چند برابر مي كند. اين افش��اگري حس��ابي 
اس��تقلالي ها را به حاش��يه برده اس��ت. شايد 
هم عل��ي نظري جويب��اري تصور ك��رده كه با 
استعفايش مي تواند اوضاع را قدري آرام تر كند 
و ش��ايد براي نقل و انتق��الات نيم فصل دوباره 

اين مسووليت را به دست گيرد. 
عل��ي نظري جويباري ضم��ن تأييد خبر 
اس��تعفايش، درب��اره اي��ن تصمي��م مي گويد: 
»ديگر نمي خواهم مسووليتي در كميته نقل و 
انتقالات باشگاه داشته باشم، ان شاءا... به باشگاه 
كساني مي آيند و بازيكنان مورد نياز كادر فني 
را مي گيرند. مهم اين اس��ت كه آقاي مظلومي 
آرامش داشته باشد و بتواند به اهدافش در نقل 
و انتقالات برسد. ما تمام تلاشمان را كرديم كه 
بازيكناني بگيريم كه بتوانند به استقلال كمك 
كنند و كاملا از عملكرد كميته نقل و انتقالات 
اس��تقلال دفاع مي كنم. هيچ تخلفي نكرده ايم 
و هرجا كه لازم باش��د توضي��ح مي دهيم. من 
مطمئن��م كه كاري كه م��ا كرديم براي كمك 
به اس��تقلال بوده و از ح��الا هم هيچ كاري به 
بحث نقل و انتقالات اس��تقلال ندارم. من هم 

مثل بقيه از اين به بعد به عنوان معاون باشگاه 
به وظايفم عمل خواهم كرد.«

معاون باش��گاه استقلال در مورد بندهاي 
عجيب ق��رارداد بازيكنان ه��م اينطور توضيح 
مي دهد: »متاس��فانه عده اي از درون باش��گاه 
حرف هايي زدند كه به آدم برمي خورد. طوري 
ب��ا ما رفت��ار مي كنند ك��ه انگار م��ا از قرارداد 
بازيكنان درص��د مي گيريم. به جرات مي گويم 
ك��ه در نقل و انتق��الات حتي ي��ك ريال هم 
درآمد نداشته ام و فقط براي كمك به استقلال 
اين كارها را كرده ام. البته از آقاي افش��ارزاده، 
نجف نژاد و جهانيان تش��كر مي كنم كه در اين 
م��دت هر كمكي ك��ه مي توانس��تند براي تيم 

انجام دادند.«
نظ��ري در م��ورد اينك��ه گفته مي ش��ود 
بن��دي در قرارداد مهدي رحمت��ي وجود دارد 
كه قرارداد او را تا 3 ميليارد مي رس��اند، تأكيد 
مي كند: » اصلا اينطور نيس��ت. من همين جا 
مي گويم كه اگر مه��دي رحمتي به جاي يك 
ميليارد و 200 ميلي��ون تومان، يك ميليارد و 
210 ميلي��ون تومان گرفت مابقي اش را خودم 
مي دهم. رحمتي امس��ال بزرگي كرد و خيلي 
به م��ا تخفيف داد و چني��ن بحث هايي كه در 
رسانه ها مطرح مي ش��ود، اصلا صحت ندارد.« 
او در مورد پاداش 100 ميليوني به شهباززاده 
بابت آقاي گلي مي گويد: » اين مس��اله درست 
اس��ت ولي مگر من كار بدي كرده ام؟ من اين 
كار را كردم كه انگيزه ش��هباززاده زياد ش��ود 
و اگ��ر بتواند اين كار را كن��د، 100 ميليون را 
از جيبم مي دهم. معتقدم اگر شهباززاده آقاي 
گل ش��ود، صددرصد اس��تقلال قهرمان ليگ 

مي شود.«

باش��گاه  بهت��اش فريبا، پيشكس��وت 
اس��تقلال درب��اره ش��رايط اي��ن روزهاي 
اس��تقلال و جوانگراي��ي مظلوم��ي در اين 
تي��م توضيح مي ده��د: »اتف��اق خوبي كه 
براي اس��تقلال رخ داده هم كاملا در جهت 
جوانگرايي اس��ت. حضور فوتباليس��ت هاي 
جوان در تركيب استقلال و توجه مظلومي 
به اين مهم س��بب ش��ده تا اس��تقلال هم 
به آينده اش اميدوار باش��د و هم شاداب تر 
فوتبال بازي كن��د. بي گمان يكي از دلايل 
صدرنش��يني اين روزهاي استقلال حضور 
پرانگي��زه همين جوانان در تيم اس��ت كه 
براي اثبات خودش��ان به كادر فني با تمام 
وج��ود فوتبال بازي مي كنن��د. مظلومي را 
تحسين مي كنم و اميدوارم با همين شيوه 
در نهايت اس��تقلال را به يك��ي از دو جام 

حذفي يا ليگ برتر برساند.«
مربي سابق استقلال درباره كرار جاسم 
و اينكه آيا موافق ادامه حضورش در استقلال 
اس��ت يا نه، مي گويد: »خير. استقلال ديگر 
جاي كرار نيست. البته من اين موضوع را از 
دو منظ��ر مي بينم و از يك نظر اين بازيكن 
عراقي را مقصر نمي دانم. كرار به لحاظ فني 
بازيكن قابل و تاثيرگذاري اس��ت كه توقع 
دارد باش��گاه استقلال در قبال تعهداتي كه 

به او دارد درست عمل كند.«
فريبا با اش��اره به خارج��ي بودن اين 
بازيكن، درب��اره  اش مي گويد: »ش��ايد اگر 
ك��رار بازيك��ن ايراني بود بهتر مي ش��د در 
ارتباط با بي پولي اس��تقلال ب��ا او صحبت 
كرد اما كرار يك خارجي اس��ت و ش��رايط 
اين باش��گاه را كمت��ر درك مي كند ولي با 
وجود اين خودش ه��م در طول اين مدت 
كارهاي��ي كرده و رفتارهاي��ي بروز داده كه 

نبايد آنها را انج��ام مي داد. به همين دليل 
است كه مي گويم استقلال ديگر جاي كرار 
نيس��ت و جدايي او از اين باشگاه بيشتر از 
اينكه به نفع استقلال باشد به نفع خودش 

است.«
پيشكسوت باشگاه استقلال به شرايط 
اي��ن روزهاي تيم ملي هم اش��اره مي كند: 
»من طرف��دار پ��ر و پا ق��رص جوانگرايي 
هس��تم. از گذشته هم هميش��ه به اين امر 
توجه زيادي داش��تم چ��ون زماني كه وارد 
فوتبال ملي ش��دم چنين ديدگاهي نسبت 
به خود من وجود داش��ت و توانستم خيلي 
زود به بالاترين رده هاي ملي برسم. كارلوس 
كي روش همان راهي را در پيش گرفته كه 
اوف��ارل، رايكوف و حش��مت مهاجراني در 
تيم مل��ي ايران رفتن��د و نتيجه اش را هم 
ديدند. ما در مس��ابقات آس��يايي تايلند با 
بازيكناني قهرمان شديم كه ۸ يا 9 نفر آنها 
سال بعد در مسابقات جام جهاني آرژانتين 
تغيير كرده و مهاجراني تقريبا نيمي از تيم 
را جوان كرد. اين اتفاق سبب شد تا سال ها 

نيروي جواني به كمك تيم ملي بيايد.«
ملي پوش سابق كش��ورمان اميدواري 
خود نس��بت به آينده تيم مل��ي را اينطور 
بيان مي كند: »نس��بت ب��ه آينده تيم ملي 
اميدوار هس��تم چ��ون جوانان ب��ا انگيزه و 
خلاقي در اردوي تي��م ملي ديده ام كه در 
كن��ار باتجربه ه��ا تركيب خيل��ي خوبي را 
تش��كيل داده اند. تنها اي��رادي كه مي توان 
ب��ه اين روزه��اي تيم ملي گرف��ت برپايي 
اردوه��اي بلندمدت براي بازي هاي نس��بتا 
آسان است. تعطيلي مداوم ليگ تيم ها را از 
ك��وران رقابت دور نگه مي دارد و بزرگترين 

لطمه اش به ملي پوشان مي خورد.«

افشارزاده: حرفم در مورد كرار همان جدايي است

نظري : در نقل وانتقالات يك ريال درآمد نداشته ام

فريبا: كي روش و مظلومي راه رايكوف را مي روند

خبر

اردوگاه آبی

در سفر آبي پوشان به اهواز
مختاري فر و حاجي پور، همراهان استقلال

اس��تقلال فردا )پنج ش��نبه( آخرين تمري��ن خود را در 
ته��ران برگزار خواهد كرد و آبي پوش��ان پس از مرور آخرين 
برنامه هاي تاكتيكي از س��اعت 10 صبح با پرواز س��اعت 13 
و 50 دقيقه راهي ش��هر اهواز مي ش��وند. طبق مصوبه هيأت 
مديره اس��تقلال در س��فرهاي شهرس��تان دو پيشكس��وت 
آبي پوش��ان را همراه��ي مي كنن��د ك��ه اين بار ن��ام جعفر 
مختاري فر و افش��ين حاجي پور از بين پيشكسوتان انتخاب 
شده اس��ت. به اين ترتيب اين دو نفر ميهمان تيم استقلال 

در سفر به اهواز خواهند بود. 

نيمكت نشيني خسرو به سود مظلومي
فيكس نبودن هافبك ملي پوش استقلال در بازي با گوام، 
در نهايت به س��ود باشگاه اس��تقلال و پرويز مظلومي خواهد 
بود. خس��تگي بازيكنان ملي پوش استقلال بعد از بازگشت از 
اردوي تيم ملي، يكي از بزرگترين دغدغه هاي استقلالي ها در 
اين بازي بود اما در نهايت خس��رو حيدري تنها 20 دقيقه در 
اين مسابقه بازي كرد تا آنقدرها هم براي بازي با فولاد خسته 
نباش��د. كارلوس كي روش ترجيح داد در بازي با گوام خسرو 
حيدري را نيمكت نش��ين رامين رضاييان كند و از دقيقه 70 
به بعد او را به زمين مس��ابقه بفرس��تد. اين تصميم مي تواند 
بهترين خبر براي كادرفني اس��تقلال باش��د. او حالا مي تواند 
بدون خس��تگي روز پنج ش��نبه به اردوي اس��تقلال برگردد و 
احتم��الا در بازي با فولاد در تركيب ثابت قرار خواهد گرفت. 
در بين بازيكنان ملي پوش اس��تقلال امي��د ابراهيمي و ميثم 
مجيدي به دليل محروميت غايب هس��تند و خسرو حيدري 

تنها بازيكني است كه مي تواند برابر فولاد بازي كند. 

برهاني سوژه آشتي كنان نكونام و قلعه نويي شد
ناراحتي مظلومي از بيك زاده!

تمرين ديروز )سه ش��نبه( اس��تقلال از س��اعت 12:30 در 
زمين ش��ماره دو ورزش��گاه آزادي و بدون حض��ور خبرنگاران و 
تماش��اگران برگزار شد. منصور پورحيدري سرپرست استقلال و 

فرزاد مجيدي از غايبين تمرين استقلال بودند. 
همچون روزهاي گذش��ته تمرين آبي پوشان با حضور چهار 
دروازه بان برگزار شد كه زير نظر حسين ترابپور به انجام تمرينات 
اختصاصي پرداختند. در حالي كه گفته مي شد رحمتي به بازي 
با فولاد نمي رس��د اما اين بازيكن بدون مش��كل زير نظر ترابپور 
تمرين كرد تا ش��ايعات پيرامون وي به پايان برسد. چند بازيكن 
اميد استقلال نيز همچون روزهاي گذشته در تمرين بزرگسالان 

حضور يافتند و كنار ساير بازيكنان تمرين كردند. 
پرويز مظلومي با لباس ورزش��ي در تمرين حاضر ش��د. او 
پيش از شروع تمرين نيز با بازيكنان صحبتي نكرد تا شاگردانش 
مستقيم به سراغ كارهاي سرعتي بروند. بعد هم در سه گروه به 
تمرين آقا وس��ط پرداختند. ديروز 6 دروازه كوچك نيز توس��ط 
كادر فن��ي ب��راي كارهاي تاكتيك��ي به تمرينات اضافه ش��د تا 

بازيكنان فوتبال تحت فشار را بتوانند انجام دهند. 
تمرين اس��تقلالي ها در حالي برگزار شد كه بازيكنان پيش 
از آغ��از كاره��اي تاكتيك��ي پيرامون مس��ائل مختلفي صحبت 
مي كردن��د. آبي پوش��ان ابت��دا در م��ورد خبر آش��تي كنان امير 
قلعه نوي��ي و جواد نكونام صحبت كردند و در اين رابطه از آرش 
برهاني كه در دادس��را حضور پيدا كرده بود سوال مي پرسيدند. 
مهاجم اس��تقلال هم مدعي بود كه اين دو نفر بايد با هم آشتي 
مي كردند زيرا ش��كايت آنها از يكديگر س��رانجامي نداشت و در 

نهايت بايد اتفاقي كه رخ داد، انجام مي شد. 
اظهارات هاش��م بيك زاده در برنامه نود ش��ب گذش��ته 
يكي ديگر از مباحثي بود كه بازيكنان و كادر فني اس��تقلال 
پيرام��ون آن صحبت مي كردند. پرويز مظلومي در گفت وگو با 
اعضاي كادر فني تيمش از اينكه بيك زاده مدعي ش��ده بود او 
تصميم گيرن��ده اصلي نبود كمي ناراحت ش��د اما بازيكنان از 
نحوه گفتمان هاش��م بيك زاده و صحبت هايي كه او به صورت 
طنز مطرح كرده بود ابراز خوشحالي كرده و مدعي بودند اين 
بازيكن دوس��ت داشتني اس��ت حتي اگر در استقلال نباشد. 
تمرين استقلال امروز)چهار شنبه( از ساعت 12:30 در زمين 
ش��ماره دو ورزش��گاه آزادي برگزار خواهد ش��د و آبي پوشان 
پنج ش��نبه بع��د از پايان تمرين س��اعت 10 صبح تهران را به 

مقصد اهواز ترك خواهند كرد. 

مظلومي نه ليست خريد داده، نه ليست مازاد

استعفا بعد از افشاي بندهاي قراردادها

اگر كرار ايراني بود، درباره بي پولي استقلال با او صحبت مي كرديم

ريزش استقلالي هاي تيم ملي
قابل توجه آقای مظلومی

با درخشش س��عيد عزت اللهي در پست هافبك 
دفاعي كار اميد ابراهيمي ب��راي تداوم در خط مياني 
تيم ملي دشوار شده است. ابراهيمي كه با رفتن جواد 
نكون��ام اميد بيش��تري به بازي در تركي��ب ثابت تيم 
ملي داش��ت حالا با رقيبي مواجه است كه سخت دل 
كي روش را برده اس��ت. از طرفي سرمربي تيم ملي هر 
كس كه باش��د- كي روش يا گزينه ه��اي ديگر- هرگز 
ريس��ك نيمكت نش��ين كردن آن��دو را ب��ا آن تجربه 
گرانبهايش نمي پذيرند. ش��كي نيس��ت كه تيموريان 
يكي از گزينه ه��اي اصلي خواهد بود و اميد ابراهيمي 
بايد با عزت اللهي جوان بجنگد. وضعيت خسرو حيدري 
هم همين حالا آنقدر وخيم است كه چه بسا اگر فردا 
مجوز بازي سربازها صادر شود به اين بازيكن هم بازي 
نرس��د. حيدري اكنون كه وريا غفوري مصدوم اس��ت 

جايگاهش را در تركيب اصلي تيم ملي از كف داده و با 
بازگشت احتمالي سربازها ممكن است حتي به عنوان 
بازيك��ن ذخيره هم مورد توجه ك��ي روش قرار نگيرد. 
ش��ايد ميثم مجيدي كه در ب��ازي با گوام فرصت يك 
دقيقه حضور هم نداش��ت اميد بيشتري براي بازي در 
تركيب تيم ملي داشته باشد اما بازي گرفتن از ميلاد 
محمدي موجب ش��د ش��انس هاي چپ پاي فيزيكي 
اس��تقلال براي بازي در تركيب اصلي تيم ملي بسيار 
كم شود. روزهايي را به ياد مي آوريم كه از استقلال 5 
بازيكن در تركيب اصلي تيم ملي به ميدان مي رفتند. 
اكن��ون با آن زمان تفاوت بس��ياري وجود دارد و تيم 
ملي را در قاب تازه اي از نماي استقلالي اش مي بينيم. 
نمايي ب��س نگران كننده كه لازم��ه اش حركتي نو به 
سمت تيم ملي اس��ت. استقلالي هاي ملي پوش اگر به 
همين من��وال ادامه دهند ديري نمي گذرد كه جايگاه 
خود را در تيم ملي از كف مي دهند و بدل مي شوند به 
بيكاره هايي در تركيب تيم كي روش كه بود و نبودشان 

در تركيب تيم ملي شايد تفاوتي براي كي روش نداشته 
باشد.  اس��تقلالي كه اكنون براي داشتن يك بازيكن 
ثابت در تركيب تي��م ملي كارش به اما و اگر افتاده و 
شايد فردا همين اميد ابراهيمي هم شانسي براي بازي 
در تركيب تيم ملي نداشته باشد، درحالي اين وضعيت 
را تجرب��ه مي كنند كه چند صباح قبل ش��اكله اصلي 
تيم ملي را ش��كل مي دادند.  به اين اس��امي بنگريد: 
»پژمان منتظري، اميرحس��ين صادق��ي، جواد نكونام، 
هاشم بيك زاده، آندرانيك تيموريان، مجتبي جباري، 
خسرو حيدري و حتي فرزاد حاتمي.« اينها بازيكناني 
بودن��د كه در مرحل��ه انتخابي جام جهان��ي برزيل از 
اس��تقلال در تركيب اصلي تيم مل��ي قرار مي گرفتند.  
از ميان اين بازيكنان تنها خسرو حيدري است كه در 
اس��تقلال باقي مانده و مابقي جدا ش��ده اند اما همين 
خس��رو هم ديگ��ر جايگاه ثابتي در تي��م ملي ندارد و 
پيش بيني مي شود با توجه به تمايلات كي روش براي 
نسل سازي هاي تازه در تيم ملي- البته اگر با تيم ملي 

به همكاري ادامه دهد- ش��انس آنچناني هم نداشته 
باشد. شايد تنها روزنه اميد براي ديدن استقلالي هاي 
بيش��تر در تي��م ملي لااقل ت��ا پاي��ان مرحله پيش 
مقدمات��ي انتخابي ج��ام جهاني همي��ن جوان هايي 
باش��ند كه گاهي در تركيب استقلال ديده مي شوند 
و شايد هم بازيكناني همچون شهباززاده، فخرالديني 
و يعق��وب كريم��ي كه پيش تر س��ابقه دعوت به تيم 
ملي را هم داش��ته اند. اي��ن بازيكنان از ظرفيت هايي 
براي دعوت دوباره به تيم ملي برخوردارند اما ش��رط 
بازگش��ت آنها درخش��ش و جلب نظر س��رمربي تيم 
ملي اس��ت. موقعيتي كه استقلال اكنون با آن درگير 
است ما را به ياد تيم هايي مي اندازد كه در ميانه هاي 
جدول قرار دارند. حتي تيم هاي فرودس��ت اما عجبا 
كه اس��تقلال در حال حاضر اول تيم ليگ محس��وب 
مي ش��ود و رتبه اش بس��ي بالاتر از تيم هايي همچون 
پرسپوليس اس��ت كه نماينده هاي چشمگيرتري در 

تيم ملي دارد. 

»مظلوم��ي گفت م��ن را مي خواه��د اما در 
نهايت يك نفر مانع ش��د!« اين اظهارنظري است 
كه در دو هفته اخير از قول دو بازيكني مي شنويم 
كه در آخري��ن روزهاي نق��ل و انتقالات ماجراي 
پيوستن ش��ان به اس��تقلال منتفي ش��ده اس��ت! 
فريدون زندي هفته گذش��ته در برنامه نود چنين 
ادعايي داش��ت و مورد انتقاد ش��ديد مس��وولان 
باش��گاه اس��تقلال قرار گرفت و اين هفته هاش��م 
 بيك زاده هم بدون اينكه ارتباطي با زندي داش��ته 
باشد، صحبت هايي شبيه به صحبت هاي زندي را 

درباره دلايل جدايي اش از استقلال مطرح كرد. 
صحبت هاي بح��ث برانگيزي ك��ه حتي اگر 
بت��وان ي��ك بار آنها را نش��نيده گرف��ت اما تكرار 
شدن ش��ان بدون ش��ك اتفاقي نيس��ت! واقعاً چه 
كسي در آخرين مراحل مذاكره باشگاه با بازيكنان 
مدنظر مظلومي، روند مذاكرات را تغيير مي داده؟! 
آيا باي��د باور كنيم ك��ه مظلومي اختي��ار كاملي 
در جذب بازيكنان مدنظر خود نداش��ته اس��ت و 
بازيكن��ان فعلي اس��تقلال، كاملًا مطابق س��ليقه 

سرمربي نبوده است؟ 
مظلومي براي پس��ت دف��اع چپ تيمش جز 
ميثم مجيدي بازيكن ديگري نداش��ت. بگذريم از 
اينك��ه بعدها با يعقوب كريمي به توافق رس��يد و 
او را ب��ا وج��ود تمايلش به ب��ازي هجومي در اين 
پس��ت بازي داد ام��ا واقعيت اين ب��ود كه به نظر 
مي رسيد س��رمربي استقلال، هاش��م بيك زاده را 
براي اين پس��ت حفظ كند. اتفاق��اً اظهارنظرهاي 
مظلومي هم درب��اره بيك زاده مؤي��د تمايلي بود 

كه سرمربي اس��تقلال به حضور بيك زاده داشت. 
در آخري��ن روزهاي نقل و انتق��الات اما به يكباره 
رون��د مذاكرات تغيير كرد، بيك زاده از اس��تقلال 
جدا ش��د و به صبا رفت! حالا بعد از گذشت چند 
ماه او از دلايل جدايي اش پرده برداش��ته و گفته: 
»مظلومي مرا مي خواس��ت ول��ي تصميم گيرنده 
ايش��ان نبود. او با من صحبت كرد و س��بك بازي 
مرا هم قبول داش��ت. حتي با مهدي رحمتي هم 
صحبت ك��ردم و به من گفت در اس��تقلال بمان 
ولي اتفاقاتي افتاد كه در ليست مازاد قرار گرفتم. 
واقعا كار خوبي نكردند چون پيشنهادهاي زيادي 
داش��تم كه به خاطر اس��تقلال رد كردم ولي روز 
آخ��ر اين را به من گفتند.« جالب اينجاس��ت كه 
س��رمربي اس��تقلال دليل تغيير عقيده اش درباره 
جذب بي��ك زاده را تماس هواداران دانس��ته بود! 
بر همين اس��اس بي��ك زاده درب��اره صحبت هاي 
آخر مظلومي تأكيد كرد: »يك جلس��ه گذاشتيم 
و مظلوم��ي به م��ن گفت كه م��را مي خواهد ولي 

يكس��ري هواداران پيامك مي دهند كه نبايد من 
در استقلال بمانم. به مظلومي گفتم هوادار واقعي 
ش��ماره شما را از كجا دارد. در هر حال به دلم بد 
افتاد و با استقلال تمديد نكردم در حالي كه جزو 
5 بازيكن گران اين تيم بودم. احساسم اين بود كه 
اگر در اس��تقلال مي ماندم اتفاقات سال هاي قبل 

برايم بيفتد. براي همين دلم نبود بمانم.«
اين در حالي اس��ت كه زندي در برنامه هفته 
گذشته هم گفته بود: »من فقط يك آرزو داشتم و 
آن حضور مجدد در استقلال بود. با آقاي مظلومي 
و مه��دي رحمتي در تماس ب��ودم. در حرف هايي 
كه رد و بدل شد متوجه شدم آنها بدشان نمي آيد 
به اس��تقلال بازگردم اما در آخر هم نفهميدم چه 
كس��ي مانع ش��د و هر كس تقصي��ر را به گردن 
ديگري مي اندازد و حرف و حديث درباره آن زياد 
است.« اينكه يك مقام مسوول در باشگاه استقلال 
نظر س��رمربي اس��تقلال را درباره جذب بازيكنان 
مدنظرش تغيير داده باش��د يا بن��ا به ادعاي خود 

مظلومي، تم��اس هواداران باعث اين تغيير عقيده 
ش��ده باش��د، فرقي ندارد. در هر دو صورت آنچه 
مهم است اينكه سرمربي استقلال تصميم گيرنده 
نهايي درباره جذب بازيكن نبوده است و مظلومي 
نتوانس��ته يك تصمي��م قاطع درب��اره گزينه هاي 

مدنظر خود بگيرد. 
با اينك��ه اين موض��وع مي توان��د انتقادهاي 
زيادي را متوجه سرمربي استقلال و مسوولان اين 
باش��گاه كند اما قصد ما در اين مطلب س��رزنش 
كردن اس��تقلالي ها نيس��ت. چرا كه س��رزنش در 
شرايط فعلي استقلال دردي را دوا نمي كند اما اگر 
از زاوي��ه ديگري به اتفاقات دو هفته اخير بنگريم، 
بايد بگوييم افشاي چنين ضعف مهمي در سرمربي 
استقلال، آن هم در برهه زماني فعلي اتفاقاً به سود 
مظلومي و باشگاه است. حالا تيم ها در آستانه نقل 
و انتق��الات ني��م فصل، يك فرص��ت طلايي براي 
تقوي��ت خود خواهند داش��ت. اي��ن فرصت براي 
پروي��ز مظلومي كه هدف نهاي��ي خود را قهرماني 
و كسب س��هميه آس��يا تعيين كرده، بدون شك 
حياتي تر از ساير مربيان هم خواهد بود. آنچه او در 
اين فرصت طلايي بايد مدنظر خود قرار دهد اين 
اس��ت كه با اقتدار بيشتري درباره جذب بازيكنان 
مدنظ��ر خود تصميم گيري كند و س��كان هدايت 
امور را خودش به دس��ت گيرد! نه يك مسوول در 
استقلال يا هواداري كه نظرات احساسي خود را به 
گوش مظلومي مي رس��اند كه بدون شك در پايان 
فصل چه مسوولان باشگاه و چه هواداران قهرماني 
را فق��ط و فقط از مظلوم��ي مي خواهند! اي كاش 
سرمربي اس��تقلال هم از همين حالا براي تقويب 
تيمش برنامه ريزي اساسي داشته باشد و با قدرت 
روي برنامه خود بايستد تا نقاط ضعف استقلال را 
آنطور كه مي خواهد برطرف كند. قطعاً خود او هم 
مي داند كه بعدها هيچ بهانه اي از س��وي سرمربي 

پذيرفتني نيست. 

زندي و بيك زاده از تصميم  نهايي يك مقام مسوول مي گويند

همه تصميم مي گيرند، مظلومي چطور؟!

ريزش استقلالي ها در تيم ملي به حدي چشمگير است كه شايد در آينده اي نه چندان دور حتي اميد ابراهيمي را كه نسبتا حاشيه امن تري در 
قياس با خسرو حيدري احساس مي كند را هم در تركيب تيم ملي نبينيم. از آن روزها كه لااقل از تركيب 11 نفره تيم ملي شش بازيكن متعلق 

به استقلال بودند فاصله آنچناني نمي گذرد اما استقلال به وضعيتي افتاده كه حتي با وجود صدرنشيني در ليگ برتر نماينده  زيادي در تركيب تيم 
ملي ندارد و حتي ممكن است به زودي تعداد بازيكنانش در تركيب اصلي به عدد صفر برسد!

هشدار مأنوسي فر درباره فرصت فيفا براي پرداخت 550 هزار دلار: 

بياعتنايي،بهضرراستقلالميشـــــــود!
با وجود هش��دارهايي كه از مدت ها پيش درباره خطر كس��ر امتياز استقلال به 
دليل شكايت بازيكنان خارجي مطرح شده اما مسوولان باشگاه استقلال اقدام قابل 
توجه��ي در زمينه حل اين مش��كل انجام ندادند. به همين خاطر خطر كس��ر امتياز 
همچنان بيخ گوش استقلالي ها قرار دارد. بخصوص حالا كه توني كارواليو، بازيكن 
برزيلي اس��تقلال كه در ليگ سيزدهم آبي پوشان را همراهي مي كرد، شكايت خود 

را در فيفا از باشگاه استقلال به مراحل نهايي رسانده است. 
اين بازيكن 550 هزار دلار از اس��تقلال طلبكار اس��ت و فيفا نيز تا آخر هفته 
آينده به آبي پوش��ان فرصت داده اس��ت. در حالي كه آبي پوش��ان اين روزها درگير 
مس��ائل مالي هس��تند، بايد پول اين بازيكن كه در ليگ س��يزدهم و در دوران امير 
قلعه نويي هيچ كارايي براي اس��تقلال نداش��ت را پرداخت، در غير اين صورت خطر 
كس��ر امتياز به ش��دت اين تيم را تهديد مي كند. البته عليرضا مأنوس��ي فر، معاون 
بين الملل اتحاديه فوتبال مدعي شده كه فعلًا از استقلال امتيازي كسر نمي شود اما 

اين موضوع جديت خطري كه استقلالي ها را تهديد مي كند را نمي كاهد. 
عليرضا مانوس��ي فر در مورد خطر كس��ر امتياز از استقلال در صورت پرداخت 
نش��دن مطالبات كارواليو بازيكن خارجي س��ابق خود، توضي��ح مي دهد: » در حال 
حاضر بحث كسر امتياز از استقلال مطرح نيست اما خطر جدي است. فيفا در مورد 

شكايت توني كارواليو تا روز شنبه فرصت داده تا باشگاه استقلال بدهي اين بازيكن 
را پرداخت كند و اگر اين اتفاق رخ ندهد پرونده اين بازيكن به كميته انضباطي فيفا 
خواهد رفت. با اين حال ما نامه اي براي فيفا ارس��ال خواهيم كرد و مي نويس��يم كه 

در اسرع وقت باشگاه استقلال بدهي اش را پرداخت مي كند.«
مأنوس��ي فر درباره شكايت هايي كه از اس��تقلال به فيفا شده و تذكرهايي كه 
به باش��گاه داده ش��ده، اينطور مي گويد: »البته 6 بازيكن خارجي از استقلال به فيفا 
ش��كايت كرده اند و باش��گاه اس��تقلال هم مي داند كه بايد در مورد اخطارهاي فيفا 
اقدامي عملي انجام بدهد زيرا اگر باشگاهي نسبت به احكام و نامه هاي فيفا بي اعتنا 
باش��د كميته انضباطي فيفا روزي واكنش نش��ان خواهد داد. م��ن معاون بين الملل 
اتحادي��ه فوتبال هس��تم كه در اين مورد به باش��گاه اس��تقلال كم��ك مي كنم. به 
مديرعامل و اعضاي هيات مديره باش��گاه استقلال هم تذكر داده ايم كه باشگاه بايد 
نس��بت به پرداخت مطالبات بازيكن خارجي خود جدي تر عمل كند و قطعا باش��گاه 

نيز چنين كاري انجام خواهد داد.«
بايد ديد با ش��دت گرفتن خطري كه اس��تقلالي ها را تهدي��د مي كند، بالاخره 
مس��وولان باش��گاه تدبيري براي ح��ل اين مش��كل در نظر مي گيرند ي��ا با ادامه 

بي  توجهي ها، كار براي آبي پوشان سخت و سخت تر خواهد شد؟ 

در كنار طلبكاران پرتعداد اس��تقلال، هاش��م بيك زاده يكي 
از افرادي اس��ت ك��ه مبلغ قابل توجهي را از باش��گاه اس��تقلال 
طلبكار است. يك ميليارد توماني كه خيلي ها دليل جدايي اش از 
اس��تقلال را هم همين موضوع مي دانستند. هاشم بيك زاده اتفاقاً 
در صحبت هايي كه در برنامه نود داش��ت به اين طلب اشاره كرد: 
»م��ا را دو بار 20 درص��د جريمه كردند يك ب��ار هم 15 درصد 
قراردادم را به خاطر يك مصاحبه كسر كردند. 550 ميليون تومان 
اينطوري جريمه شديم. گفتيم فتح ا... زاده را نمي توانيم ببينيم و 
جريمه شديم. فتح ا... زاده يادش رفته بود به من مي گفت پتروس 

فداكار. اگر آدم مي كشتيم، ديه اش مي شد 90 ميليون! امسال هم 
يك ميليارد طلب داش��تيم كه آن را به ما ندادند. شما فكر كنيد 

ماليات پول هايي را كه نگرفته ايم بايد بدهيم.« 
اين اظهارنظر اما با واكنش سرپرست باشگاه استقلال همراه 
شده است و او وعده پرداخت بدهي باشگاه به بيك زاده را مطرح 
مي كند. بهرام افش��ارزاده در اين رابطه مي گويد: »اين بازيكن از 
خوب هاي اس��تقلال در فصل گذش��ته بوده و قرار هم بود كه در 
استقلال بماند ولي شرايط به اين شكل پيش رفت كه در روزهاي 
پاياني صلاح دانس��ت از استقلال جدا ش��ود. هر زمان به باشگاه 

اس��تقلال پول برس��د طلب اين بازيكن را پرداخت خواهيم كرد. 
همانگونه ك��ه مطالبات ديگر بازيكنان اس��تقلال را هم پرداخت 
كردي��م.« با توجه به بدهي هاي زيادي كه باش��گاه اس��تقلال به 
افراد مختلف دارد و خطرهايي كه اين بدهي ها وضعيت باشگاه را 
تهديد مي كنند، بي��ك زاده قطعاً نمي تواند حالا حالاها اميدي به 
دريافت طلبش داشته باشد! چرا كه اصلًا معلوم نيست چه زماني 
قرار اس��ت مبلغ قال توجهي به اس��تقلال برسد كه با استفاده از 
آن ه��م بتوان��د مطالبات ديگر را پرداخت كن��د و هم طلب يك 

ميلياردي بيك زاده را!

وعده استقلال براي پرداخت طلب بيك زاده:

پولدستمانبرسد،يكميلياردترامیدهيم!

بهناز مير مطهريان
Behnaz Mirmotahharian

واکنش روز

راز غيبت هاي فرزاد در تمرين استقلال چه بود؟ 
 مجيدي: با استقلال قهر نكردم

مي روم سر تمرين

ف��رزاد مجيدي مدتي اس��ت در تمرين اس��تقلال 
ش��ركت نمي كن��د. غيبت ه��اي مك��رر ف��رزاد ق��دري 
ش��ك برانگيز ش��ده و س��وال هايي به وجود آورده است. 
مجيدي در حالي در تمرين هاي استقلال ديده نمي شود 
ك��ه تا همين دو هفته پيش يك��ي از فعال ترين مربيان 
اس��تقلال محسوب مي ش��د. روزهاي نخستي كه فرزاد 
در تمرين اس��تقلال ش��ركت نمي كرد گفته مي شد كه 
او به دليل س��رماخوردگي قادر به حض��ور در تمرينات 
نيس��ت اما وقتي از غيبت هاي فرزاد نزديك به دو هفته 
مي گذرد اين موضوع به يك ابهام تبديل مي شود. البته 
كه صحبت هاي فرزاد مي تواند از اين ماجرا رمزگش��ايي 
كن��د. او درب��اره دليل غيبت هاي مك��ررش گفت: »من 
نمي خواه��م در اين باره مصاحب��ه كنم اما جهت اطلاع 
شما بايد بگويم كه كمي مريض احوال بودم و به احتمال 
زياد از امروز در تمرين استقلال شركت مي كنم.« از آقا 
فرزاد درباره اينكه گفته مي شود با استقلالي ها قهر كرده 
و از نحوه برخوردهايي كه ش��ده ناراحت اس��ت، سوال 
كردي��م كه او اين پاس��خ را داد: »نه، م��ن با هيچ كس 
قهر نيس��تم. هر كسي هم نوش��ته فرزاد قهر كرده من 
تكذي��ب مي كنم. دليلي ندارد كه با اس��تقلال قهر كنم. 
اگر مساله اي باشد من عنوان مي كنم. به اميد خدا سعي 
مي كنم امروز به تمرين اس��تقلال بروم و مثل گذش��ته 

كارم را دنبال كنم.« 
بدون ش��ك فرزاد مجيدي امروز راهي تمرين استقلال 
مي شود اما دلخوري او از مسوولان باشگاه استقلال به زماني 
برمي گ��ردد كه تيم قرار بود راهي اصفهان ش��ود. در آن روز 
ن��ام فرزاد مجي��دي و محمد نوازي را از ليس��ت اس��تقلال 
كنار گذاش��تند و همان ش��د كه اين دو ب��ا ناراحتي اردوي 
استقلال را ترك كردند. با اين حال آقا فرزاد قهر با استقلال 
را تكذيب كرده تا مش��خص ش��ود كه او همچن��ان به ادامه 
سياس��ت سكوت تاكيد دارد و اگر هم مشكلي در ميان است 
نمي خواهد در اين برهه به آن اش��اره اي داش��ته باشد. شايد 
مجي��دي بعد از اينكه فص��ل به پايان رس��يد درباره دلايل 

دلخوري اش حرف هايي بزند. 
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رضا حميدي
Reza Hamidi

شكايت معاون ورزشي استقلال از سوشا مكاني 
پس از اظهارات سوشا مكاني عليه علي نظري جويباري، معاون باشگاه استقلال 
رس��ما از دروازه بان پرس��پوليس ش��كايت كرد. اين اتفاق در حال��ي رخ داده كه 
نظري جويب��اري و سوش��ا مكاني در روزهاي گذش��ته عليه يكديگ��ر مصاحبه هايي 
را انج��ام داده بودند و در نهايت معاون باش��گاه اس��تقلال اقدام به ش��كايت از 
سوش��ا مكاني كرد.  نظري جويباري معاون ورزش��ي باشگاه اس��تقلال، ضمن تأييد 
خبر ش��كايتش از سوش��ا مكاني، در اين رابط��ه مي گويد: »با توج��ه به اظهاراتي 
ك��ه مكاني عليه اينجان��ب مطرح كرد از او به دادگاه ش��كايت كردم چون اين حق 
قانوني ام بود. صحبت هايي كه دروازه بان پرسپوليس عليه من انجام داد شكايتي 
بود و من پس از بررس��ي همه جوانب اين كار را انجام دادم تا پيگير آن ش��وم.«

ZOOM


